
Tammelan kunta                                                                                PÖYTÄKIRJA 
3/2022                                Nuorisovaltuusto 

Ajankohta: 31.3.2022 klo 16.30 

Paikka: Tammelan kunta, Valtuustosali 

Kokous avattu ajassa: 16.50 

Kokous päätetty ajassa: 19.10 

Läsnä: Lempi Lintukorpi, Fanny Kaunisto, Artturi Pura, Taavi Marjamäki, Jalo Lintukorpi, Onni Lintukorpi, 
Silja Sandberg, Tiina Hongisto (poistui 17.33), Tomi Helin, Samuli Ruohonen (16.54) 

1. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 

Päätösehdotus: Puheenjohtaja toteaa kokouksen laillisesti koolle kutsutuksi ja päätösvaltaiseksi. 
Käydään läpi läsnäolijat. 

Päätös: Kohta käsiteliin päätösehdoituksen mukaisesti. 

2. Käsittelyjärjestys 

Päätösehdotus: Hyväksytään käsittelyjärjestys esityslistan mukaisena. 

Päätös: Hyväksyttiin päätösehdotus 

3. Pöytäkirjantarkastajat ja ääntenlaskijat 

Päätösehdotus: Valitaan kaksi nuorisovaltuutettua toimimaan pöytäkirjantarkastajina sekä tarvittaessa 
ääntenlaskijoina. 

Päätös: Pöytäkirjantarkastajiksi ja ääntenlaskijoiksi valittiin Onni Lintukorpi ja Fanny Kaunisto 

4. Lapsiystävällinen kunta -toimintasuunnitelma 

Tammelan kunta on Lapsiystävällinen kunta -sertifikaatin haltija. Titteli velvoittaa kuntaa 
päätöksenteossa ja toiminnassaan ottamaan erityisesti huomioon lasten oikeudet ja näiden 
toteutumisen. Esimerkiksi lapsiasiavaikutusten arviointi -työkalu on osa kunnan päätöksentekoa. 
Hyvinvointikoordinaattori Tiina Hongisto esittelee nuorisovaltuustolle Lapsiystävällinen kunta -
toimintasuunnitelmaa ja valtuutetuilla on mahdollisuus antaa tähän kommentteja. 

Päätösehdotus: Katsotaan toimintasuunnitelma tiedoksi annetuksi ja merkitään ylös 
toimintasuunnitelmasta annetut kommentit. 

Kokouksessa: Samuli saapui ajassa 16.54 

Kysyttiin kysymys liittyen koulukiusaamisen estämisen konkreettisiin tekoihin, johon saatiin vastaus 
oppilashuoltoryhmän kartuttavan tilannetta. Ehdotettiin oppilasedustajaa oppilashuoltoryhmään.  

Keskusteltiin mahdollisesta nuorisotyöntekijästä, jonka sijoituspaikka olisi koulu jolloin koulun ja 
nuorisotyön välille tulisi suora linkki. 



Nuorten syrjäytymistä halutaan estää kysymällä “Mitä kuuluu?” Pohdittiin myös mahdollisista 
milenterveystarkastuksista.  

Voitaisiin laajentaa liikuntapassi kamppaniaa isommille luokka asteille. Nuorisotyönohjaaja toi esille 
Tammelan harrastamisen malli kerhot jotka ovat matalan kynnyksen harrastuskeinoja. 

Nuorten äänen esiin tuominen koulussa järjestetyillä kyselyillä. Tai nimeämällä nuorisovaltuutetun 
ulkopuoliseksi jäseneksi lasten parlamenttiin. Keskusteltiin lasten parlamentin 
vaikuttamismahdollisuuksista, jotka paljastui yllättävän hyviksi, sillä lasten parlamenttilla on ollut suora 
yhteys nuorisovaltuustoon liittymiseen. 

Päätös: kohta käytiin päätösehdotuksen mukaisena 

5. Seudun nuorisovaltuustojen tapaaminen 16.3 

Forssan seudun nuorisovaltuustot tapasivat nuorisotila Kuutamolla 16.3. Tammelaa edustamassa 
tapaamisessa olivat Silja Sandberg ja Artturi Pura. Pääpuheenaihe keskustelussa oli moposuora-hanke. 
Hanke vaikuttaa myös seudun nuorisotyöntekijöiden puolesta toteuttamiskelpoiselta. Asenne Ry on 
hankkeessa vahvasti mukanaan tarjoten konsultaatiota ja apua valmisteluun sekä aikanaan moposuoran 
rakentamiseen. Kontiolahden nuorisovaltuustolta on tiedusteltu vastauksia muutamiin tärkeimpiin auki 
oleviin kysymyksiin, vaikkakaan näiltä ei ole tähän mennessä saatu vastausta. Vakuutusyhtiön 
edustajalta on epävirallisesti pyydetty kommenttia kysymykseen suoran vastuualueesta. Hänen 
mukaansa nuorisovaltuusto tai kunta ei ole vastuussa suoralla tapahtuneista onnettomuuksista, kunhan 
asianmukaiset toimet tehdään näiden estämiseksi. Näitä ovat esimerkiksi alueen rajaaminen 
tarpeettomilta ajoneuvoilta (nelipyöräiset ja mahdollisesti moottoripyörät), pelastus- ja 
hätätilanneohjeiden tiedottaminen ja turvallisuusasiakirjojen täyttäminen. Alueella pätee yleinen 
tieliikennelaki ja jokaisella pyöräilijällä tulee olla ajokortti sekä rekisteröity kulkuneuvo. 

Tapaamisessa keskusteltiin lisäksi nuorisovaltuustojen osallistumisesta päättärit-tapahtumaan sekä 
tapahtuman käytännöntoteutuksesta. Yleinen mielipide ohjasi tapahtumaa järjestettäväksi Forssassa 
live-tapahtumana. Nuorisovaltuustot voisivat tulla mukaan esimerkiksi toiminnallisten pisteiden kautta. 

Tapaamisessa nousi esiin Jokioisten nuorisovaltuutetun yksityishenkilönä kaavailema Pride-tapahtuma. 
Tapahtuma järjestettäisiin kesällä Forssassa ja nuorisovaltuutettu pyrkii keräämään tapahtuman 
järjestämiseen vaadittavaa vapaaehtoisporukkaa. Tammelan nuorisovaltuusto voi halutessaan osoittaa 
kannatustaan tapahtuman järjestämiselle, jonka lisäksi valtuutetut voivat halutessaan pyytää mainitun 
aktiivin yhteystietoja. 

Päätösehdotus: Käydään läpi nuorisovaltuustojen tapaamisessa käsiteltyjä aiheita ja niiden osalta esiin 
nousevia kommentteja. Kerätään ideoita päättärit-tapahtumaan. Päätetään mahdollisesta 
yhteistoiminnasta tai kannatuksenosoituksesta Pride-tapahtumalle. 

Kokouksessa: Tiina poistui ajassa 17.33 

Keskusteltiin päättäri tapahtumasta. Orbitin mahdollisesta  ulko- tai sisäkeikasta. Nuoriso-ohjaaja 
tiedustelee mahdollisuuksista tapahtuman suhteen. 

Mietittiin mahdollisuuksista osoittaaksemme tukea pride tapahtumaan esim. Mainostamalla somessa  
tai pyytämällä seksuaalineuvojaa mukaan tapahtumaan. 



Päätös: tiedot saatettiin tietoon saatetuiksi ja nuorisovaltuusto päätti oisoittaa tukensa tapahtumaan 
ainakin mainostamalla somessa. 

6. Nuorisovaltuuston osallistuminen NuorisoLeaderin suunnitteluun 

Tomi Helin on osallistunut Lounaplussan ja seudun nuorisotoimien yhteisiin suunnittelupalavereihin, 
sekä maaliskuussa toteutettavan nuorille suunnatun NuorisoLeader-työpajan suunnitteluun. 
Nuorisovaltuustolla oli 23.3 mahdollisuus esittää ideoita ja aloitteita hankkeisiin, joihin Lounaplussa voi 
halutessaan myöntää rahoitusta. Työpajaan kerättiin nuorilta toteutuskelpoisia ideoita alueen 
parantamiseksi, nuorten työllistämiseksi, harrastusten lisäämiseksi ynnä muuhun alueen kehittämiseen, 
pienistä ideoista suurempiin projekteihin. Viime kokouksessa kerättiin aiheita, joita Tomi, Lempi ja Fanny 
muun muassa esittelivät 23.3. Työpajassa rahoitusasiantuntija antoi kommenttinsa hankkeiden 
toteuttamiskelpoisuudesta. 

Päätösehdotus: Käydään läpi työpajassa 23.3 saadut kommentit ja suunnitellaan hankkeiden jatkosta. 

Kokouksessa: Keskusteltiin erilaisilta hanke ideoista esim. Saunalautasta, kioskista ja kahvikoneesta sekä 
niiden jatkosuunnitelmista. 

Päätös: kohta käsiteltiin päätösehdoituksen mukaisesti. 

7. Hyvinvointialuekeskustelu Manttaalilla 1.4.2022 

Kaikkien ennakko-odotusten vastaisesti keskustelutilaisuuden suunnittelu on sujunut heikosti. 
Kuntapäättäjiltä ei ole kuulunut vastauksia keskustelutilaisuuteen liittyen eikä työryhmä ole ehtinyt 
toistaiseksi kunnolla kokoontumaan. Keskustelutilaisuuden jatkosta tulisi päättää nopeasti. Toisaalta 
ennakkoarvioiden perusteella keskustelutilaisuuden osallistujamäärä tulee olemaan pieni Manttaalin 
laskeneen suosion puolesta. Ehdotankin, että mahdollisimman moni nuorisovaltuutettu kokoontuu 
Manttaalille 1.4. toivottamaan mahdollisesti Manttaalille halukkaita uusia nuoria tervetulleiksi 
nuorisoiltojen suurkuluttajiksi. Samalla nuorisovaltuutetut voivat jutella enemmän ja vähemmän vakavia 
asioita muiden nuorten kanssa sekä kerätä näiltä esimerkiksi ideoita päättärien järjestämisestä. Tilanne 
voi vielä elää esityslistan kirjoittamisen jälkeen, asianosaiset informoivat muutoksista. 

Päätösehdotus: Muutetaan tilaisuuden pohjaa nuorten väliseksi keskustelutilaisuudeksi. 

Kokouksessa: Huomisessa tilaisuudessa tullaan keskustelemaan mahdollisista tapahtumista sekä muista 
nuoria koskevista asioista 

Päätös: päätösehdotus hyväksyttiin 

8. Tammela-kondomien hankkiminen 

Päätösehdotus: Tilataan nuorisovaltuustolle jaettavaksi Tammelan logolla brändättyjä kondomeja. 

Kokouksessa: Keskusteltiin designista, väristä sekä määrästä. 

Päätös: Asiaa lähdetään ajamaan eteenpäin. Samuli tekee hintavertailua, sekä Lempi tai Tomi tekee 
käytännön selvityksen. Tilauksen ym. 

9. Lautakuntien, kunnanvaltuuston, työryhmien ja muiden sidosryhmien asiat 



19.3. Maakunnallinen nuorisovaltuusto järjesti yhteistyössä muun muassa Hämeen maakuntaliiton, 
Hämeenlinnan kaupungin, Euroopan Unionin ja Hämeen Eurooppa-nuorten kanssa Euroopan Unionin 
tulevaisuuskonferenssin. Puheenjohtaja tuo täältä kuulumisia. 

Päätösehdotus: Nuorisovaltuusto merkitsee tietoonsa saatetuksi lautakuntien, kunnanvaltuuston, 
työryhmien ja muiden sidosryhmien asiat. 

Päätös: kohta käsiteltiin päätösehdotuksen mukaisesti 

10. Muut esille tulevat asiat ja aloitteet 

Päätösehdotus: Käydään läpi muut esille tulevat asiat ja aloitteet. 

Päätös: Ei esille tulleita asioita tai aloitteita 

11. Seuraava kokous 

Päätösehdotus: Päätetään seuraavan kokouksen ajankohta ja paikka. 

Päätös: seuraava kokous järjestetään 28.4.2022 klo 16.30 poikkeuksellisesti kunnantalon saunatiloissa. 

Allekirjoitukset: 

 

 

                   

      ______________________________                    ______________________________ 

                            Artturi Pura                                                                      Samuli Ruohonen 

                         puheenjohtaja                                                                   varapuheenjohtaja 

Pöytäkirjan tarkastus Tammelassa 5.4.2022 

 

 

 

     ______________________________                    ______________________________ 

                       Onni Lintukorpi                                                                 Fanny Kaunisto


